
 

 

Zápis z jednání 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 

č. 3/2018 konaného dne 18. června 2018 
 Přítomni: 
1. Kružíková Marie 6. Hanáčková Jaromíra 
2. Vichrová Lucie 7. Dvořák Josef 
3. Šinkorová Michaela 8. Málek Jan 
4. Štefáček Jan (místopředseda) 9. Milotová Danuše 
5. Geist Zdeněk (předseda) 10. Seidl Ladislav (tajemník) 
 Nepřítomni (omluveni): 
1. Stránský Milan 4. Novák Rostislav 
2. Říhová Regina 5. Jordánová Monika 
3. Daněk Antonín 6. Suchý Michal 
 Hosté: 
1. Remiáš Ondrej (HDJ) 3. Čihák Tomáš (Vysočina Tourism, p.o.) 
2. Hájek Ondřej (Muzeum Vysočiny Pelhřimov, p.o.)  
 Program jednání: 
1. Zahájení; 2. Schválení programu a zápisu, (Mgr. Zdeněk Geist); 
3. Zpráva o činnosti příspěvkové organizace Vysočina Tourism včetně vyhodnocení veletržních prezentací, návrh plánu veletržních prezentací pro rok 2019“, (Vysočina Tourism); 
4. Vyhodnocení divadelní sezony 2017-2018 v Horáckém divadle Jihlava a návrh dramaturgického plánu na sezonu 2018-2019, (HDJ); 5. Informace o bodech projednaných v radě kraje, (OKPPCR); 
6. Koncepce památkové péče v Kraji Vysočina na období 2018-2023, (OKPPCR); 7. Informace o projektech administrovaných OKPPCR a příspěvkovými organizacemi na úseku 

kultury a cestovního ruchu, (OKPPCR); 8. Zhodnocení ankety Zlatá jeřabina - Cena Kraje Vysočina za kulturní počin za rok 2017, (OKPPCR); 
9. Představení činnosti Muzea Vysočiny Pelhřimov, p.o., (Mgr. Ondřej Hájek), 10. Diskuze, různé; 
11. Prohlídka kaple a hradu; 12. Závěr.  1. Zahájení 
Zdeněk Geist, předseda Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
(dále jen „Kkcrvv“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je Kkcrvv usnášeníschopná.  2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu jednání, který byl 8 hlasy schválen. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 8 hlasy schválen.  3. Zpráva o činnosti příspěvkové organizace Vysočina Tourism včetně vyhodnocení 

veletržních prezentací, návrh plánu veletržních prezentací pro rok 2019 
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Tomáš Čihák navázal na poskytnuté podkladové materiály a seznámil členy komise s činností příspěvkové organizace Vysočina Tourism za rok 2017 včetně vyhodnocení veletržních prezentací 
za r. 2018 a návrhem plánu veletržních prezentací pro rok 2019. Pro r. 2019 byla naplánována účast na 12 veletrzích cestovního ruchu. Vysočina Tourism vyžaduje finanční spoluúčast vystavovatelů. 
 Během jednání se dostavil místopředseda komise Jan Štefáček. 
 Ladislav Seidl doplnil, že je rozdíl ve způsobu prezentace na veletrzích, samostatný veletržní 
stánek má VT pouze v Praze, čeká se na nabídku od BVV. Tomáš Čihák doplnil, že v edičním plánu pro rok 2018 se připravuje 13 druhů brožur v různých jazykových mutacích, které se budou distribuovat na veletrzích v roce 2019. Byl rovněž zpracován media plán propagace Vysočiny jako 
turistické destinace v různých médiích, potřebné smlouvy jsou již uzavřeny. Jan Málek vznesl dotaz na filmovou kancelář. Tomáš Čihák odpověděl, že Vysočina Film Office spolupracuje s 
národní kanceláří Czech Film Commission, která propaguje Českou republiku jako atraktivní filmovou lokalitu a poskytuje praktické informace českým i zahraničním filmovým producentům. Czech Film Commission spadá pod Státní fond kinematografie a je členem mezinárodních 
asociací. Důležitá je spolupráce s partnery v regionu. V loňském roce se na hradu Ledeč nad Sázavou uskutečnilo natáčení pohádky Čertí brko. Zdeněk Geist pohovořil o vhodnosti sloganu 
„Vysočina fandí kultuře“. Marie Kružíková odpověděla, že se jedná o záležitost, která vzešla z projektu.  
Usnesení 12/03/2018/Kkcrvv Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
zprávu o činnosti příspěvkové organizace Vysočina Tourism včetně vyhodnocení veletržních prezentací a návrhu plánu veletržních prezentací pro rok 2019. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  

4. Vyhodnocení divadelní sezony 2017-2018 v Horáckém divadle Jihlava a návrh dramaturgického plánu na sezonu 2018-2019 
Ondrej Remiáš pohovořil o vyhodnocení divadelní sezony 2017/2018. Celkem bylo odehráno 273 
představení, z toho šest premiér. Dále se uskutečnilo osm samostatných představení v rámci speciálních akcí a 11 zájezdů. Celkem divadlo navštívilo 67 201 diváků. Dále členy komise 
seznámil s dramaturgickým plánem na sezónu 2018/2019 s názvem „Československá sezóna“, která bude tematicky zaměřena ke stému výročí založení republiky. Zdeněk Geist vznesl dotaz na 
možnost ankety, zejména pro abonenty, vyjadřující názor na dané vystoupení. Ondrej Remiáš odpověděl, že jednou ze zpětných vazeb je divácká anketa Horác. A mezi další zpětnou formu patří písemné vyjádření diváka. Anketa formou jednoduchého dotazníku by neměla vypovídající 
hodnotu o divadelním vystoupení. Zdeněk Geist doplnil, že u veřejných institucí by měla být zřejmá otevřenost vůči všem. Marie Kružíková se pozitivně vyjádřila o možnosti svozových autobusů a 
vznesla dotaz na spolupráci se středními školami. Ondrej Remiáš odpověděl, že pro střední školy jsou pilotní projekty ve spolupráci s Muzeem Vysočiny Jihlava a Městskou knihovnou Jihlava, a to na téma „Jan Zahradníček“. Probíhají workshopy pro školy. Dále vznesla dotaz na rekonstrukci 
divadelní kavárny. Ondrej Remiáš odpověděl, že rekonstrukce byla dokončena v termínu. Oficiální otevření kavárny pro veřejnost se plánuje při zahájení divadelní sezony 2018/2019. Veřejnou 
zakázku vyhrál Hotel Gustav Mahler, s nájemce má HDJ od dubna 2018 uzavřenu smlouvu a platí nájem.  Usnesení 13/03/2018/Kkcrvv Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o vyhodnocení divadelní sezony 2017-2018 v Horáckém divadle Jihlava a návrh dramaturgického plánu na sezonu 2018-2019. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  



 

Číslo jednací: KUJI 56087/2018  Číslo stránky 3 

5. Informace o bodech projednaných v radě kraje 
Ladislav Seidl okomentoval podkladový materiál. Podrobnější informace o projednaných bodech 
jsou k dispozici na: http://www.kr-vysocina.cz/2017/ds-303558/p1=86249  Usnesení 14/03/2018/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina bere na vědomí 
informace o bodech projednaných v radě kraje. Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  6. Koncepce památkové péče v Kraji Vysočina na období 2018-2023 
Ladislav Seidl okomentoval podkladový materiál. Koncepce je složena z analytické a návrhové 
části. Koncepce je v souladu a navazuje na státní Koncepci památkové péče v České republice na léta 2017-2020. Materiál bude předložen na zářijovém zasedání zastupitelstva kraje ke schválení. 
 Usnesení 15/03/2018/Kkcrvv Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje doporučit zastupitelstvu kraje schválit Koncepci památkové péče v Kraji Vysočina na 
období 2018-2023. Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  7. Informace o projektech administrovaných OKPPCR a příspěvkovými organizacemi na úseku kultury a cestovního ruchu 
Ladislav Seidl navázal na podkladový materiál a seznámil členy komise s projektem administrovaným na OKPPCR, jedná se o projekt „Hrad Roštejn – zpřístupnění nových expozic“, přeshraniční projekt „Lidová kultura/Volkskultur AT-CZ“ administruje odbor regionálního rozvoje. 
Dále pohovořil o nejvýznamnějších projektech příspěvkových organizací zřizovaných Krajem Vysočina. Michaela Šinkorová vznesla dotaz na rekonstrukci objektu kulturní památky rodného 
domu Bohumíra Šmerala. Ladislav Seidl odpověděl, že se jedná o zemědělský statek poblíž centra Třebíče. Statek je z jedné části původně zachován, ale není v dobrém technickém stavu a díky dotacím bude možné objekt revitalizovat. Po rekonstrukci by se mělo jednat o společenské 
centrum se zázemím, které umožní konání aktivit v oblasti tradiční lidové kultury, což koresponduje i s faktem, že při Muzeu Vysočiny Třebíč je zřízeno odborné pracoviště pro TLK.  Usnesení 16/03/2018/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina bere na vědomí 
informace o projektech administrovaných OKPPCR a příspěvkovými organizacemi na úseku 
kultury a cestovního ruchu. Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  8. Zhodnocení ankety Zlatá jeřabina - Cena Kraje Vysočina za kulturní počin za rok 2017 
Ladislav Seidl okomentoval podkladový materiál. Hlasování veřejnosti v anketě Zlatá jeřabina 2017 
probíhalo od 1. 3. 2018 do 31. 3. 2018, a to elektronicky na internetových stránkách kraje www.kr-vysocina.cz/pocinroku a prostřednictvím originálních tištěných hlasovacích lístků uveřejněných v 
únorových novinách Kraj Vysočina. Do ankety bylo zasláno celkem 5 194 platných hlasů, z toho v kategorii Kulturní aktivita 2 448 hlasů a v kategorii Péče o kulturní dědictví 2 746 hlasů. Prvním třem vítězným počinům v každé kategorii bude poskytnut finanční dar ve výši 30 000 Kč za 
1. místo, 20 000 Kč za 2. místo a 10 000 Kč za 3. místo. Předání ocenění vítězům ankety se uskutečnilo dne 4. 6. 2018 v prostorách Zámku Kamenice nad Lipou společně s vyhlášením ankety 
Skutek roku. Michaela Šinkorová vznesla podnět, aby u vítězů bylo uvedeno místo, odkud pochází.  
Usnesení 17/03/2018/Kkcrvv Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
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informace o zhodnocení ankety Zlatá jeřabina - Cena Kraje Vysočina za kulturní počin za rok 2017. Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).  9. Představení činnosti Muzea Vysočiny Pelhřimov, p.o. 
Ondřej Hájek okomentoval powerpointovou prezentaci týkající se činnosti muzea. V důsledku 
změny územně správních celků se počátkem roku 2003 stala z bývalého Okresního muzea Pelhřimov příspěvková organizace zřizovaná krajem Vysočina s názvem Muzeum Vysočiny 
Pelhřimov, p. o. V souvislosti s těmito změnami došlo i k podstatné reorganizaci ve vedení muzea a jeho struktuře. Muzeum se snaží získat externí finanční zdroje prostřednictvím grantů, jako první 
z kulturních organizací zřizovaných Krajem Vysočina získalo v rámci evropského projektu Erasmus+ „Evropská dobrovolná služba“, jako posilu svého týmu, již třetího zahraničního dobrovolníka. Dále pohovořil o pobočce MVP Hradu Kámen. Seznámil přítomné členy komise i 
hosty stručně s historií objektu původně gotického hradu připomínaného již na počátku 13. století. S jeho následnými přestavbami, jimiž nabyl v polovině 17. století podobu barokního zámku, 
následně pak v polovině 19. století prošel romantickou neogotickou, až po rozsáhlou rekonstrukci v sedmdesátých letech 20. století při níž byl učiněn pokus navrátit hradu podobu z období konce středověku a začátku novověku. Přiblížil přítomným vývoj expozic objektu, jejichž začátek lze 
datovat k roku 1974, kdy byla na hradě otevřena expozice historických jednostopých motorových vozidel v návaznosti na ukončení rozsáhlé rekonstrukce hradního areálu. Tato expozice 
připomínala počátky motocyklového sportu a pravděpodobně první závod zaštítěný FIM, který se konal v roce 1906 na Pacovsku. Základem sbírky jednostopých motorových vozidel jsou zápůjčky z Národního technického muzea v Praze, firmy ČZ a. s. a dalších soukromých sběratelů – MVP 
v danou chvíli má ve své sbírce: JAWA 350/634 + sidecar Velorex 562, Velorex 16/350, ČZ 500 + sidecar Tlustoš, ČZ Velo Orion City. Organizace se snaží s podporou zřizovatele získat do sbírky 
motocykl Čechie – Böhmerland 600 z roku 1927. Od poloviny devadesátých let 20. století je vedle této expozice systematicky budována expozice zámeckého života druhé poloviny 19. a počátku 20. století. Byly do ní zapracovány jednak exponáty pocházející přímo z hradu, jako je např. empírová 
ložnice, dva obrazy stromy života rodu Štampachů, restaurované plastiky „Kalvárie“ a sv. Prokopa z kaple P. Marie Bolestné v obci Kámen, a zápůjček z jiných kulturních organizací a zámeckých 
knihoven. Historické sbírky, pokud nejsou zapůjčeny z jiných organizací, jsou součástí sbírkového fondu Muzea Vysočiny Pelhřimov. Jaromíra Hanáčková vznesla dotaz na roční návštěvnost hradu Kámen. Ondřej Hájek odpověděl, že roční návštěvnost je cca 19 tis. Návštěvníci preferují prohlídku 
obou tras.  

10. Prohlídka kaple a hradu 
Členové komise shlédli expozice hradu Kámen a kapli Panny Marie Bolestné.  11. Diskuze a různé 
Josef Dvořák vznesl podnět na příští výjezdní zasedání, a to na hradu Roštejn. Ladislav Seidl 
odpověděl, že pro rok 2019 je možnost tohoto výjezdního zasedání. Termín příštího zasedání byl stanoven na pondělí 10. září 2018 od 15.00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 12. Závěr 
Zdeněk Geist, předseda Kkcrvv, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání.  
 Mgr. Zdeněk Geist 
předseda Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
  Ing. Ladislav Seidl 
tajemník Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina  
 Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 20. června 2018. 


